
Selfstandige naamwoorde verwys na ’n persoon, plek, begrip of idee. Ons onderskei 
tussen die volgende soorte selfstandige naamwoorde: soortname (common nouns), 
eiename (proper nouns), abstrakte selfstandige naamwoorde (abstract nouns) en 
versamelname (collective nouns).

Voorbeelde:

Soortname Eiename Abstrakte s.nw. Versamelname

hotel
olifant 
mes
hemp

Mnr. Isaacs
Meksiko
Upington
Woolworths

liefde
kennis
vrees
vertroue

’n trop olifante
’n skool visse
’n span sokkerspelers
’n departement van 
administrasie

Selfstandige naamwoorde (nouns)

 1. Lees die onderstaande interessante feite en dui aan watter soort 
selfstandige naamwoord die vetgedrukte woorde is.

a) As jy nies, stop jou hart vir ’n millisekonde.
b) Turkye is in Europa en Asië.
c) Londen het die grootste biblioteek in die wêreld.
d) Die eerste potlood is in 1565 uitgevind.
e) Bill Gates is een van die rykste mense op aarde.
f ) Alexander Graham Bell het die telefoon ontwerp.
g) Lego is die grootste vervaardiger van bande.
h) Jy kan ver in die lewe vorder met entoesiasme.
i) Hoërskool Stellenberg se koor is wêreldbekend.
j) Coca-Cola is groen sonder voedselkleursel.
k) Daar is ’n man in Kentucky met ’n blou vel.
l) Jy kan Facebook na Afrikaans verstel.
m) Brasilië het ’n vinnig groeiende ekonomie.
n) Ons moet almal meer geduld hê.

Ken die woorde

biblioteek – library

geduld – patience

hemp – shirt
kennis – knowledge

kleursel – colouring

koor – choir
mes – knife
nies – sneeze
olifant – elephant

ontwerp – design

ryk – rich
span – team
trop – herd
vel – skin
verstel – set
vertroue – trust

vervaardiger – producer

vrees – fear

 Wenke

S.nwe. het gewoonlik ’n meervoud en verkleining.
Eiename word altyd met hoofletters geskryf.
S.nwe. word gewoonlik deur ’n lidwoord (die of ’n)
voorafgegaan.
S.nwe. kan geslag aandui.
Woorde wat op -heid, -ing, -is, -meen, -skap eindig, is
gewoonlik abstrakte s.nwe.
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 2. Onderstreep die naamwoorde in die sinne.

a) Die springbok het vinnig weggehardloop.

 b) Ons moet meer simpatie wys.

c) Ons vaar op die Nyl en kyk na die krokodille.

 d) Hulle woon in ’n veilige buurt.

e) My hond is groot en wollerig.

f) Kyk na die pragtige vuurwerke.

 3. Trek die woord dood wat nie ’n selfstandige naamwoord is nie.

a) baba, skree, kot, doek

 b) skool, onderwyser, leerder, leer

c) bok, horing, skiet, biltong

 d) veilig, lessenaar, lamp, bed

e) pynappel, saans, restaurant, skaap

 4. Pas die kolomme bymekaar. Skryf slegs die nommer langs die 
letter neer.

a) skip (1) versamelnaam a)
b) Titanic (2) abstrakte s.nw. b)
c) ’n vloot skepe (3) eienaam c)
d) vrede (4) soortnaam d)

 5. Lees die paragraaf en vul die ontbrekende naamwoorde in uit 
die woordelys.

personeel Tafelberg wingerde Toerismeburo
informasie toeriste webtuiste lugbesoedeling

Het jy geweet  is aangewys as een van die sewe wonders 
van die natuur. Kaapstad het nie net mooi bergreekse nie, maar ook 
mooi strande en . Die Kaap het ’n winterreënval en 
die suidooster-wind waai al die  weg. Kaapstad word 
die Moederstad genoem en lok jaarliks duisende  van 
regoor die wêreld. As jy meer  soek oor wat jy alles in 
Kaapstad kan doen, moet jy die  se 

 besoek. Hulle  is baie behulpsaam.
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